

首批国家社会科学基金资助期刊

中国社会科学院 主管



Q K 2 0 6 1 3 1 4

經濟管理

BUSINESS AND MANAGEMENT JOURNAL (BMJ)



www.jjgl.cass.cn

12
2020

月刊 第 42 卷

僵尸企业与企业创新:银行竞争的视角	陈瑞华 周 峰 刘莉亚(5)
社会信任、决策权集中与民营企业创新	李文贵(23)
客户集中是否影响企业创新? ——行业前向关联的视角	程新生 李 倩(42)
专利质量如何影响了企业价值?	赵忠涛 李长英(59)
儒家文化能促进企业社会责任信息披露吗?	邹 萍(76)
控股股东股权质押“同群效应”与股价崩盘风险	
	杨松令 张秋月 刘梦伟 石倩倩(94)
董秘任期与信息披露质量	程小可 孙 乾(113)
银行高管薪酬与风险承担	刘孟飞(132)
商誉、准则与制度:万亿商誉资产之谜	
	李晶晶 关月琴 魏明海 谢素娟(151)
主观意愿能撬动旅游消费吗? ——以家庭旅游中的“预先保证”行为为例	
	魏 翔 潘 禹 王明康 张玉静(168)
数字化创新研究的知识结构与拓展方向	
	谢卫红 李忠顺 李秀敏 马风华(184)
2020年《经济管理》总目录	(203)

Business and Management Journal (BMJ)

(Monthly , Vol. 42 , No. 12 , December 2020)

CONTENTS

Zombie Firms and Corporate Innovation : The Perspective of Bank Competition

..... CHEN Rui-hua , ZHOU Feng , LIU Li-ya (5)

Social Trust, the Concentration of Decision-making Power and Firm Innovation

..... LI Wen-gui (23)

Does Customer Concentration Affect Enterprise Innovation : The Perspective of Industry

Forward Correlation CHENG Xin-sheng , LI Qian (42)

How does Patent Quality Affect Firm Values? ZHAO Zhong-tao , LI Chang-ying (59)

Does Confucianism Promote Disclosure of Corporate Social Responsibility? ZOU Ping (76)

“Peer Effects” in Controlling Shareholders’ Equity Pledge and Stock Price Crash Risk

..... YANG Song-ling , ZHANG Qiu-yue , LIU Meng-wei , SHI Qian-qian (94)

Tenure of Board Secretary and Its Impact on Firm’s Information Disclosure Quality

..... CHENG Xiao-ke , SUN Qian (113)

An Study on the Bank Executives’ Compensation and Risk-taking LIU Meng-fei (132)

Goodwill, Accounting Standards and Institutions : A Theoretical Framework on Trillions of Goodwill Assets

..... LI Jing-jing , GUAN Yue-qin , WEI Ming-hai , XIE Su-juan (151)

Can Subjective Intention Leverage Actual Consumption? Take the Precommitment in Family Travel

as an Example WEI Xiang , PAN Yu , WANG Ming-kang , ZHANG Yu-jing (168)

Digital Innovation : Knowledge Structure and Future Directions

..... XIE Wei-hong , LI Zhong-shun , LI Xiu-min , MA Feng-hua (184)

Total Contents of Year 2020 (203)

专注工商管理一级学科 体现中国学术高端水平

按照国务院学位委员会对工商管理一级学科(代码1202)的界定，本刊以其中的企业管理专业为核心，包括细分的战略管理、人力资源管理、市场营销、金融财务、管理学动态等方向；同时涵盖会计学、旅游管理专业，以及与工商管理紧密相关的公共（经济）管理（代码1204）的一些领域。

ISSN 1002-5766



9 771002 576206